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ACTA NÚM. 24 
 
Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació 
 
Juan Antonio Baeza Labat 
Cristina Blasi Casagran 
Luis Fernando Morales Morante (en 
substitució de Mercè Díez Jiménez) 
Carme Font Paz 
Paloma González Marcén 
Maria Dolors Izquierdo Tugas 
Assumpció Malgosa Morera 
Iván Martínez Flores 
Màrius Martínez Muñoz 
Vicente Martínez Perea 
Xavier Navarro Acebes 
Cristina Palet Ballús 
Xavier Ramos Morilla 
David Sánchez Solbes 
Rosa María Sebastián Pérez 
 
 
No assisteixen a la reunió Anna Maria Barceló Vernet, Juan Jesús Donaire Benito, 
Alejandro Perálvarez Marin ni Lidiane Nunes de Castro. S’han excusat d’assistir-hi Marta 
Bertrán Tarrés, Jordi Carrabina Bordoll, Virginia Luzón Fernández, Pilar Orero Clavero i 
Nerea Roher Armentia. 
 
Hi assisteixen amb veu i sense vot Ana Isabel Poveda Barbero, cap de l’Àrea de Gestió 
de la Recerca, i Isabel Pont Castejón, directora de l’ICTA, David Vidal Castell, com a 
representant de la Junta PDI. 
 
Hi actua com a secretària Sandra Vives Prieto, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Ordre del dia 
 

1. Aprovació de les actes de les darreres sessions 
2. Informe de les vicerectores. 
3. Informar favorablement, si s'escau, de la presentació d'informe d'activitats dels 

CERs. 
4. Aprovació, si s'escau, de la convocatòria d'estades de curta durada a l'estranger 

per a beneficiaris/es de contractes predoctorals de les convocatòries PIF UAB 
5. Aprovació, si s'escau, de la resolució definitiva de la convocatòria d'Ajuts Pre-

competitus UAB 
6. Informar favorablement, si s'escau, de la creació de la Unitat Mixta de 

Neurociència Translacional UAB-Parc Taulí 
7. Informar favorablement, si s'escau, de la supressió d'un CER 
8. Informar favorablement/Aprovació, si s’escau, d’adscripcions i desadscripcions 

d’investigadors/es a instituts i/o centres de recerca 
9. Informar favorablement, si s’escau, de sol·licituds d’IVU 
10. Assumptes de tràmit 
11. Torn obert de paraules 

 
 
 

A les 9:30 h del dia 24 de novembre de 
2023, es reuneixen, en sessió ordinària, a la 
sala de juntes del Rectorat, sota la 
presidència de la vicerectora d’Innovació, 
Transferència i Emprenedoria, Rosa María 
Sebastián Pérez, els membres de la 
Comissió de Recerca, Transferència i 
Innovació assenyalats al marge.  
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Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de les actes de les darreres sessions 
 
La secretària aclareix que una persona membre de la Comissió va fer arribar una 
esmena d’un error material a l’acta del 19 d’octubre de 2023 i que s’hauria de modificar 
el lloc de celebració, que va ser la Sala de Juntes de la Facultat de Veterinària.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació acorden aprovar l’acta de la sessió del 19 d’octubre de 2023 i l’acta de 
la sessió del 30 d’octubre de 2023.  
 
 
2. Informe de les vicerectores 
 
La presidenta informa sobre les diferents activitats i actes que s’han dut a terme des de 
l’última comissió. Explica que l’assistència a la Setmana de la Innovació ha estat molt 
elevada, amb 645 persones registrades en les diferents activitats, 300 de les quals van 
ser investigadores, 150 empreses i altres entitats, 60 emprenedores i 135 alumnes. Una 
de les activitats amb més acceptació i participació va ser la Fira d’Innovació, que va tenir 
lloc a l’Hotel Exe Campus UAB, amb 280 assistents i al voltant de 205 reunions 
creuades. La presidenta comenta que es va passar una petita enquesta de valoració, la 
qual ha respost el 25 % dels participants, on es plasma l’alta valoració de l’activitat. 
També destaca alguna observació d’algun participant perquè hi hagi més temps per a 
les reunions.  
 
D’altra banda, informa que amb FemCAT, fundació privada d’empresaris i empresàries 
de Catalunya, van anar a Suïssa on van visitar diferents empreses, per a veure les 
experiències que tenien en col·laboracions publicoprivades. A Suïssa té molt èmfasi 
aquest tipus de col·laboració i des de FemCAT es vol organitzar una activitat per a 
apropar més les empreses a les universitats, seguint l’exemple suís.  
 
Així mateix, el 31 d’octubre, va tenir lloc l’homenatge a Josep Vendrell i informa que s’ha 
posat el seu nom a una de les sales de la Facultat de Ciències i Biociències.  
 
Informa també que a la convocatòria Proof of Concept que es treu des de la UAB, es 
van presentar vuit sol·licituds en les diferents categories de la convocatòria.  
 
El dia 6 de novembre es va dur a terme l’acte de Sant Albert, patró de ciències i 
biociències, on hi va haver una xerrada de la doctora Fàtima Bosch.  
 
Seguidament, explica que aquest any s’han fusionat dues comissions del Consell Social, 
que ha donat lloc a la Comissió Universitat, Societat i Empresa, que té un pressupost al 
voltant de 100.000 euros. S’hi van presentar molts projectes i se’n van atorgar diversos. 
En l’àmbit de recerca i transferència, se’n van donar dos: 1) l’UABot, que consisteix a 
desenvolupar una aplicació basada en intel·ligència artificial on s’introdueixin tots els 
projectes sol·licitats, articles, etc., va rebre 16.000 euros, i 2) l’Smart Campus Living Lab, 
projecte destinat a posar sensors a diferents part del Campus, en va rebre 14.000.  
 
També explica que el dia 9 de novembre van rebre una visita de la Direcció General 
d’Empreses Agroalimentàries, Qualitat i Gastronomia, que van informar-los que treien 
moltes convocatòries i que la UAB pràcticament no s’hi presentava. Com a 
conseqüència d’aquesta visita, la UAB organitzarà una sessió informativa amb l’equip 
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de la Generalitat, i amb empreses del sector per promoure l’activitat de la UAB en 
aquestes convocatòries. 
 
Així mateix, el 21 de novembre es va presentar la “Uni de la Vanguardia”, consistent en 
un espai a La Vanguardia digital on es publiquen notícies de la UAB, la UB i la UPC.  
 
Tot seguit explica que ahir va assistir a una jornada TECNIO a la Universitat de Vic, en 
què van participar dos grups TECNIO de la UAB.  
 
Així mateix, ahir a la nit es van celebrar els premis de Cerdanyola Empresarial, on dues 
de les empreses ubicades al Parc de Recerca de la UAB van obtenir un premi: Planet 
Biotech i Nanoligent.  
 
La presidenta dona la paraula a la vicerectora de Recerca, que informa sobre l’estat de 
diferents convocatòries: 1) Convocatòria ATRAE, n’han concedit trenta a tot Espanya i 
a la UAB li n’han donat una. A Catalunya n’han donat deu, dues de les quals només  han 
estat per a universitats. La gran majoria s’han atorgat al CSIC i a centres de recerca. La 
comunitat autònoma que més n’ha obtingut ha estat Madrid, i Catalunya es troba en 
segona posició; 2) Convocatòria Ramón y Cajal (RyC). Finalment la UAB n’ha presentat 
deu. La majoria de les places sol·licitades en un primer moment no s’han omplert. Hi ha 
hagut departaments que, tot i tenir sol·licituds de RyC, no les han aprofitat. La 
vicerectora fa una reflexió i considera que amb vista als anys vinents els departaments 
han de tenir una estratègia de futur que inclogui la recerca per tal d’aprofitar bé aquesta 
convocatòria; 3) European Research Council (ERC) Consolidator: n’hi ha un de nou i 
s’està en converses amb tres més.  
 
Així mateix, informa que la setmana passada va ser la Setmana de la Ciència, en el 
marc de la qual es va endegar una nova actuació anomenada Veus, que va tenir lloc al 
Teatre de la UAB, consistent en una espècie de ted talk.  
 
Explica que dimecres vinent comencen les XXIX Jornades d’Investigació de les 
Universitats Espanyoles de la Conferència de Rectors de les Universitats Espanyoles, 
que duraran tres dies. El primer dia es fa a la UAB, a diferents sales del Campus, on hi 
haurà diverses presentacions i taules rodones; els altres dos es farà al World Trade 
Center a Barcelona. Es preveu superar els cinc-cents assistents.  
 
Pel que fa a la convocatòria d’infraestructures, la presidenta demana la col·laboració 
d’altres membres d’aquesta comissió, ja que preveu que la Comissió d’Avaluació, 
necessitarà suport per a poder revisar l’important gruix de sol·licituds que s’han rebut 
(setanta-tres) i més tenint en compte que la convocatòria s’ha de resoldre abans que 
finalitzi l’any. 
 
Seguidament, la vicerectora informa de dues iniciatives noves que es presentaran més 
detalladament a la pròxima sessió d’aquesta comissió. La vicerectora demana que es 
comentin al final, al torn obert de paraules.  
 
La primera iniciativa és el programa de contractes predoctorals de la UAB. En el seu 
moment ja va haver-hi un programa propi en què es donaven beques per a tasques 
d’investigació amb dedicació completa. Més endavant, per problemes econòmics, es 
van substituir per les de personal investigador en formació (PIF), que ja no eren 100 % 
per a tasques investigadores. Aquest equip considera que la UAB ha de tenir un 
programa propi per a contractes predoctorals d’investigació, deslligats de la docència i 
proposa convocar-ne quinze d’anuals, la qual cosa significa que la UAB tindrà seixanta 
programes a l’any quan això ja s’hagi implementat. Serà un esforç econòmic important, 
ja que és un nombre considerable de contractes. Informa que actualment la UAB està 
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cobrint amb recursos propis el quart any dels contractes predoctorals FI, PIF i de les 
beques de la Caixa. La vicerectora explica que es preveu que la Generalitat financi el 
quart any de les noves convocatòries, però que encara queden dos anys de les 
convocatòries que estan en curs, que s’hauran de sufragar amb recursos propis. Això 
significa que encara hi ha molts diners destinats a aquests contractes, cosa que 
implicarà uns 9,8 M€. La idea és implementar-ho per al setembre del 2024, motiu pel 
qual la convocatòria hauria de sortir a la primavera. La vicerectora explica que els criteris 
seran competitius, iguals o similars als de les FI.  
 
D’altra banda, hi ha hagut una queixa bastant reiterada per part d’alguns departaments, 
que ara tenien PIF relacionats amb la docència, sobre la importància de mantenir aquest 
tipus de contracte. La vicerectora de Personal Acadèmic ha trobat la manera a través 
de la qual els departaments que vulguin un PIF per a docència els puguin continuar 
tenint aquest any. Tot i això, només es podrà fer aquest any, que encara no tenim enlloc 
tots els contractes de professors associats indefinits. Aquesta iniciativa es va presentar 
ahir a la Comissió de Personal Acadèmic.  
 
La segona iniciativa és relativa a la necessitat de tenir personal investigador com a tal a 
la UAB. S’està veient que hi ha una pèrdua important d’investigadors i que s’ha d’anar 
reforçant. Actualment en tenim set, amb contracte d’investigador distingit, que han entrat 
pel programa d’ERC. Es pretén arribar als trenta investigadors l’any 2030. Això 
suposaria al voltant d’un 2 % del personal docent i investigador (PDI). La vicerectora 
considera que aquests investigadors han de fer docència, encara que sigui poca, amb 
un mínim de 7 crèdits. El que es vol és que en un moment o altre es passin a incorporar 
a l’estructura global del PDI. Així mateix, es preveu que aquests investigadors vagin 
passant per avaluacions on es valori l’activitat d’investigació que fan i si es vol mantenir 
aquesta intensificació en recerca o si es vol reduir i omplir amb altres dedicacions com 
la docència, etc. Aquesta iniciativa significaria incorporar entre dues i quatre figures 
d’investigadors anuals, que podrien ser ERC o d’altres. El que pretenen és tenir un bon 
coixí d’investigadors que siguin referents en el seu camp que puguin fer que la UAB 
augmenti el nivell de recerca. 
 
S’obre un torn de paraules i els membres pregunten sobre alguns aspectes que no han 
quedat clars de la convocatòria RyC. Així mateix, els membres consideren que s’hauria 
de donar més informació sobre la convocatòria RyC a altres departaments que no tenen 
a veure amb ciències, ja que potser d’aquesta manera s’animarien a sol·licitar-ne. La 
presidenta valora poder fer una sessió monogràfica sobre aquest tema. Així mateix, el 
director del Departament d’Enginyeria Química, Biològica i Ambiental matisa les 
paraules de la vicerectora i explica que, en alguns casos, no és que els departaments 
hagin malgastat les places sol·licitades per a RyC, sinó que els candidats finalment no 
hi han optat. També es comenta que és increïble que una convocatòria tan bona en 
quant a la qualitat dels investigadors que l’assoleixen, doni com a resultats tants 
problemes a la UAB. S’ha d’aprendre dels error patits enguany, ja que la UAB no pot 
deixar d’atraure talent. Es subratlla que cal millorar les relacions entre Instituts i 
Departaments, ja que l’estabilització dels RyC habitualment es produeix en els 
departaments.  
 
Es pregunta per la convocatòria d’infraestructures, si es facilitarà alguna plantilla 
d’avaluació per tal que tots els membres valorin el mateix. Es contesta que sí.  
 
D’altra banda, amb relació al Programa de Contractes Predoctorals, diversos membres 
de la Comissió feliciten la vicerectora per la proposta. Així mateix, es fa un suggeriment, 
i es considera que seria millor ajuntar-ho amb la convocatòria de FI i no fer una 
convocatòria per separat.  
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3. Informar favorablement, si s'escau, de la presentació d'informe d'activitats dels CERs. 
 
Centre d’Estudis i Recerca Espacials  
 
La presidenta dona la paraula a la vicerectora de Recerca, que presenta el director del 
Centre d’Estudis i Recerca Espacials (CERES), Lluis Font. La vicerectora de Recerca fa 
una observació sobre la naturalesa d’aquest CER i explica que el CERES és una 
estructura per a poder pertànyer a l’IEEC (Institut d'Estudis Espacials de Catalunya). 
 
Seguidament, dona la paraula al seu director, que informa que el CERES es va crear el 
2006 com una de les quatre unitats constituents de l’IEEC, un institut que fa recerca 
sobre l’espai i des de l’espai. Informa que la recerca es duu a terme en aquestes unitats 
d’origen, ja que l’IEEC no té infraestructures per a fer la seva recerca. L’IEEC és un 
centre CERCA i els principals camps en els quals fa recerca són l’astrofísica i 
cosmologia, l’observació de la terra i la navegació i tecnologia espacial. Actualment, 
s’està duent a terme l’estratègia New Space de Catalunya. 
 
El CERES està format per tretze membres, nou dels quals són PDI i quatre investigadors 
contractats. El CER té dos grans camps d’investigació: la recerca bàsica, amb diverses 
línies d’investigació, i el desenvolupament tecnològic, amb diverses línies. 
 
El director fa una reflexió interna i considera que el CERES té un gran potencial de 
creixement, en especial, amb tot allò que fa referència al new space, que és un nou 
sector estratègic que serà clau els propers anys. Així mateix, informa que aquest centre 
ha tingut una situació complicada en l’àmbit formal, fruit de la seva naturalesa com a 
estructura per pertànyer a l’IEEC. Finalment, el dilluns passat es va signar el nou conveni 
IEEC-UAB, que implica una actualització del Reglament del CERES. Tota aquesta 
indefinició quant a l’estructura ha frenat la incorporació de nous investigadors.  
 
Tot seguit, s’obre un torn de paraules on es pregunta sobre quines sinergies tenen entre 
les diferents unitats que conformen l’IEEC. Es respon que sobretot se’n busquen moltes 
amb la Universitat Pompeu Fabra (UPF). Així mateix, amb vista al futur, es preveu que 
l’IEEC sigui l’única finestra a la qual s’adrecin totes les empreses o institucions que 
vulguin contactar amb experts de l’espai.  
 
Així mateix, es fa una observació amb relació que s’ha trobat a faltar una comparació 
amb altres centres.  
 
Centre d’Estudis i Recerca de Dones i Drets 
 
Seguidament, la vicerectora dona la paraula a Miguel Angel Sanchez Huete, director del  
Centre d’Estudis i de Recerca Dones i Dret, que explica que el CER està constituït per 
un grup de persones formades en dret, que són investigadors consolidats. Inclouen 
diverses disciplines jurídiques i es dediquen a fer estudis jurídics en gènere. La seva 
perspectiva i metodologia és jurídica; no pretenen saber de gènere de manera 
exhaustiva. El director reflexiona sobre la dedicació que implica dirigir un centre. 
 
Considera que hi ha una certa rigidesa en qui pot ser membre d’aquests CER i que es 
perden moltes sinergies amb persones molt valuoses però, que no compleixen els 
requisits establerts en la normativa interna de la UAB.  
 
Com a reflexió interna, consideren que els agradaria tenir més visibilitat externa i que 
haurien de fer més activitats de difusió. De fet, aquest any han començat a organitzar 
unes jornades i volen que segueixin tenint lloc els anys vinents. Alguns punts que 
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haurien de millor són que per a poder fer això haurien d’invertir en un manteniment de 
la web, així com traduir-la, ja que només la tenen en català. També es plantegen la 
visibilitat en xarxes socials. Així mateix, el director apunta que un aspecte important de 
millora seria la modificació del seu reglament intern.  
 
La vicerectora de Recerca comenta que s’haurien de tornar a reunir, perquè hi ha alguns 
aspectes que s’haurien de polir, en especial, quant a temes de personal i de 
finançament. Com estableix la normativa, no es preveu que aquestes estructures 
disposin d’un suport administratiu específic i són centres que s’ha d’autofinançar.  
 
Se li pregunta sobre quines línies d’investigació segueixen. El director explica que les 
recerques s’han plantejat molt en un caire individual. Ells estudien les normes jurídiques 
amb l’impacte que tenen en el gènere. No fan un estudi directe del gènere.  
 
Per a acabar, els membres entenen que la comparació amb altres centres similars és 
important i en aquest cas l’han trobat a faltar. D’altra banda, se suggereix que podria ser 
molt interessant que col·laboressin amb altres grups de recerca que tracten temes de 
gènere. 
 
Centre d’Estudis Sociològics sobre la Vida Quotidiana i el Treball 
 
Finalment, tot i no estar a l’ordre del dia, la presidenta dona la paraula a Joan Miquel 
Verd Pericàs, director del Centre d’Estudis Sociològics sobre la Vida Quotidiana i el 
Treball (QUIT), que presenta un informe del QUIT com a informe de clausura. Els 
membres del QUIT han considerat que no té sentit que segueixin com a CER, perquè hi 
ha una dualitat d’estructures que fan les mateixes tasques, ja que també existeix l’Institut 
d’Estudis del Treball, així com l’SGR.  
 
Com que aquest CER no estava previst a l’ordre del dia, en una futura omissió es 
prendrà la decisió final sobre la seva dissolució.  
 
El director explica que el CER va néixer com a grup de recerca, fonamentalment 
constituït pel Grup d’Estudis Sociològics sobre la Vida Quotidiana i el Treball (QUIT). 
Presenta la feina que s’ha fet des del 2003 fins al 2023 per tal que els membres de la 
Comissió puguin tenir una idea de tota l’activitat que ha fet el CER en aquests vint anys.  
 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Avaluar el seguiment i continuïtat dels CER, en el següent sentit: 
 

 Centre d’Estudis i Recerca Espacials (CEREs)    Informe Favorable 
 Centre d’Estudis i de Recerca Dones i Dret (CEDD)      Informe Favorable 

 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius   
  
 
4. Aprovació, si s'escau, de la convocatòria d'estades de curta durada a l'estranger per 
a beneficiaris/es de contractes predoctorals de les convocatòries PIF UAB 
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La presidenta dona la paraula a la cap de l’Àrea de Gestió de la Recerca, que informa 
que han actualitzat els imports de les dietes en alguns països i han disminuït l’import de 
la convocatòria respecte de l’any passat.  
 
Els membres de la Comissió detecten un error material en algun dels imports referents 
a les dietes, que es corregirà.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Aprovar la Convocatòria d’ajuts per a estades de curta durada a 
l’estranger per a l’any 2024 pels beneficiaris/es de contractes predoctorals de les 
convocatòries PIF UAB, d’acord amb les bases establertes a l’annex número 1.    
  
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la resolució definitiva de la convocatòria d’Ajuts Pre-
competitius UAB. 
 
La presidenta explica que el 30 d’octubre es va fer una convocatòria extraordinària on 
es va aprovar la llista provisional. Es va donar una setmana per a presentar al·legacions, 
fet que ha implicat alguns canvis en la llista definitiva.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Aprovar la proposta de resolució definitiva de la Convocatòria d’ajuts 
Pre-competitius UAB 2023, de conformitat amb l’annex número 2 (modalitats 
Línies Emergents) i l’annex número 3 (modalitats Noves Línies).   
 
SEGON. Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
 
6. Informar favorablement, si s'escau, de la creació de la Unitat Mixta de Neurociència 
Translacional UAB-Parc Taulí 
 
La presidenta informa que aquesta unitat es va crear l’any 2017 com a unitat de recerca 
associada a la UAB. Està integrada per la UAB, a través de l’Institut de Neurociències, i 
per part del Taulí per l’I3PT. A l’hora de renovar la Unitat, es va decidir adaptar-la a la 
nova normativa d’investigació de la UAB i crear la Unitat Mixta.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement la creació de la Unitat Mixta d’investigació 
“Neurociència Translacional” entre la UAB i l’I3PT, de conformitat amb allò 
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establert en la normativa de la UAB en matèria d’investigació i en els termes de l’ 
annex número 4.   
  
SEGON. Elevar aquests acords al Consell de Govern per tal que exerceixi les 
seves funcions. 
 
TERCER. Encarregar les Vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria i de Transferència l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
 
QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
7. Informar favorablement, si s'escau, de la supressió d'un CER 
 
La presidenta informa que el Centre d’Estudis del Patrimoni Arqueològic (CEPARQ) ha 
presentat la sol·licitud per a dissoldre’s atesa la baixa activitat del centre.  
 
Es dona la paraula a Paloma González Marcén, que forma part d’aquest CER i explica 
que els membres del CEPARQ van fer una reflexió interna i van constatar que la major 
part de l’activitat de recerca la duien a terme des del departament, no des del CER, per 
la qual cosa entenen que estaven duplicant una estructura i ara mateix no necessiten la 
figura del CER.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement la supressió del Centre d’Estudis del Patrimoni 
Arqueològic (CEPARQ).  
 
SEGON.-  Elevar els presents acords al Consell de Govern perquè exerceixi les 
seves funcions. 
 
TERCER.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
  
 
8. Informar favorablement/Aprovació, si s’escau, d’adscripcions i desadscripcions 
d’investigadors/es a instituts i/o centres de recerca. 
 
La presidenta informa sobre la proposta de modificació d’adscripció d’activitat 
investigadora de personal acadèmic a CER i instituts de recerca propis d’acord amb 
l’annex número 5 i la modificació d’adscripció de l’activitat investigadora de personal 
acadèmic a institucions amb personalitat jurídica pròpia d’acord amb l’annex número 6. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
Primer. 1. Informar favorablement l’adscripció de l’activitat de recerca dels 
investigadors als instituts i centres d’estudis i de recerca en els termes de l’annex 
número 5.  
 



9 
 

2. Elevar aquest acord a la vicerectora de Recerca perquè exerceixi les seves 
competències. 
  
3. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
Segon.- 1. Aprovar l’adscripció de l’activitat de recerca dels investigadors a 
entitats amb personalitat jurídica pròpia que s’identifiquen a l’annex número 6.  
 
2. Encarregar a la vicerectora d’Innovació, Transferència i Emprenedoria 
l’execució i el seguiment d’aquests acords.  
  
3. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
    
 
9. Informar favorablement, si s’escau, de sol·licituds d’IVU 
 
La presidenta informa sobre les propostes de sol·licitud de reconeixement com a 
investigadors vinculats a la Universitat, d’acord amb la llista que s’adjunta com a annex 
número 7. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
Primer.- Informar favorablement la sol·licitud de reconeixement d’investigadors 
vinculats recollits a l’annex número 7.    
  
Segon. Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria l’execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
Tercer. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius.  
 
 
10. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha. 
 
11. Torn obert de paraules 
 
S’obre un torn de paraules. Es dona la paraula a Paloma González, que pregunta en 
relació amb el pla estratègic d’incorporació d’investigadors i sobre com es farà la 
transició a docència per part d’aquests investigadors, ja que en el seu departament 
tenen dos investigadors distingits que ja fan docència. Li agradaria saber si estan 
pensant en una transformació del contracte d’investigador distingit en altres figures més 
acadèmiques. En aquesta mateixa línia, Carme Font pregunta sobre el traspàs de 
figures d’investigació, procedents d’ERC i altres, com s’incorporen en places de personal 
docent. Considera que és diferent en aquells casos en què s’incorpora un RyC, que ja 
és de la UAB, que quan s’incorpora un ERC, que ve de fora.  
 
Xavier Navarro pregunta, en nom del director de l’Institut de Neurociències, en referència 
a la convocatòria d’infraestructures, sobre si l’any que ve la convocatòria podria anar 
limitada a Serveis Cientificotècnics. Si la perspectiva és aquesta, es vol saber si els 
serveis interns dels instituts propis, que no estan pròpiament en la cartera dels Serveis 
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Cientificotècnics, però que aproven tarifes per part del Consell Social, podran accedir a 
aquest tipus de convocatòria. Es respon que per l’any vinent s’ha demanat al vicerector 
d’Economia i a gerència finançament per valor de 500.000 € per a mantenir l’ajut 
d’infraestructures pels investigadors i 500.000 € per a intentar donar suport als Serveis 
Cientificotècnics de la Universitat, ja que alguns d’aquests serveis s’estan quedant 
obsolets. El baix èxit en l’ajut d’infraestructures del Ministeri per serveis-científico tècnics 
que va sortir l’any passat no va ajudar a una posada al dia d’aquests serveis, i es vol 
intentar fer un esforç intern per donar una empenta als mateixos. De moment, les 
vicerectores no poden donar resposta a la pregunta del senyor Navarro, però s’haurà de 
pensar com poden encabir-s’hi (en cas que puguin) els serveis dels instituts.  
 
Cristina Palet vol que s’aclareixi què significa que s’incorporaran dos ERC per any. Es 
respon que són els números que tindran en un futur i la incorporació són dos ERC que 
s’incorporen cada any; com a mínim tenen previstes les places per a dur-ho a terme.  
 
D’altra banda, Juan Antonio Baeza pregunta sobre la iniciativa d’incorporació 
d’investigadors distingits: Es tracta d’una nova línia que es crea reservada només per a 
la gent que ve de fora o també estaria oberta per a gent de la mateixa institució que 
vulgui canviar i passar de tasques de docència i recerca a només tasques de recerca? 
 
Isabel Pont, directora de l’ICTA, comenta que aquesta nova política, aquest camí que 
diu la Vicerectora que s’està encetant, es molt important. Creu que és una política 
necessària, com ho fou fa uns mesos  la relativa a anar endreçant el tema dels “falsos 
associats”.  Felicita, doncs que s’avanci en aquest punt perquè es una manera de 
reconèixer que la recerca és cabdal i decisiva per a la UAB.  També coincideix amb la 
vicerectora en que cal que existeixi una estratègia departamental sobre recerca. També 
entén que no tots els instituts són iguals i, per tant, vol participar perquè aquesta 
iniciativa sigui veritablement útil per a la UAB.  Així mateix, sol·licita que abans de 
sotmetre-ho a votació en aquesta futura comissió es pugui tenir accés al document que 
s’ha elaborat per tal de poder fer arribar els suggeriments necessaris. D’altra banda, 
pregunta si aquesta nova política serà únicament dirigida als investigadors que arribin 
d’ara en endavant o també pot anar dirigida als investigadors que ja estan la UAB que 
es volen estabilitzar i que no voldrien perdre. Per últim, en quant a la transparència del 
power point que presenta la Vicerectora que diu “ERC i d’altres”, li agradaria saber a 
quins “altres” es refereixen. 
 
La vicerectora de Recerca comença a respondre totes les qüestions que han sorgit de 
forma general i explica que la iniciativa que estan plantejant és que el programa 
d’incorporació d’investigadors distingits, que ja existeix per a ERC, s’obri a altres figures 
i es faci més ampli. Així mateix, informa que no està pensat per al personal de la UAB 
que vulgui fer un canvi a recerca, sinó que el que es pretén és captar talent de fora. El 
que s’ha de fer amb el personal de la UAB és que si volen intensificar la recerca es 
puguin buscar alternatives com reduir més la docència, però no canviar el seu contracte. 
De la mateixa manera, amb aquesta nova iniciativa tampoc es pretén que si en un 
moment donat els investigadors que s’han incorporat volen reduir la seva activitat 
investigadora canviïn el seu tipus de contracte. Es tracta de personal que es contractarà 
com a personal permanent i això no es modificarà. Ara bé, sí que es pot jugar amb la 
part de tasques de docència i recerca, i és aquí on les avaluacions tenen sentit, ja que, 
si tenen una intensificació de la recerca, la seva docència serà molt reduïda, amb un 
mínim de 7 crèdits. I si en l’avaluació es veu que la intensificació de la recerca en un 
moment donat ja no té sentit, aquesta es pugui reduir i augmentar la docència o un altre 
tipus de tasques.  
 
Els investigadors són de dues categories investigadores: investigadors ordinaris o 
directors d’investigació, per la qual cosa no es tracta del pas a catedràtic, sinó de 
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l’equiparació a catedràtic dels directors d’investigació. En cas que es vulgui que aquesta 
persona sigui professora, implicaria que per part del Departament s’inverteixi una plaça 
en el traspàs d’aquesta figura a professorat.  
 
També hi ha una altra part, que és aquesta docència que han de fer els investigadors. 
Com que la docència la tenen, en principi, els departaments, aquests han de veure un 
guany en el fet que aquella persona pugui fer docència, ja que serà una docència molt 
específica. En aquest punt entra l’equilibri i la bona entesa que s’ha de propiciar entre 
departaments i instituts.  
 
 
A les 13:02 h, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
 
 
La secretària 
 
 

  
Vist i plau 
La presidenta 

 


